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A hét idézete:  
 

„Az európai fogyatékossági kártyát díjmentesen kell kiadni 
és meghosszabbítani. A két társjogalkotó abban állapodott 

meg, hogy a tagállamoknak 2,5 évet adnak nemzeti 
jogszabályaik kiigazítására, az irányelv alkalmazása pedig 

3,5 év múlva fog kezdődni.” 

 

HETI HÍRMONITOR 
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1. Hulladékgazdálkodás 
  

 

   

1.1 Korai lesz a kötelező  visszaváltási rendszer bevezetése?  

A régi, matrica nélküli termékek várhatóan nem fognak kikopni június 30-ig a polcokról, az érintett 

cégek nem kaptak elég időt a felkészülésre, a visszaváltó automatákat meg kell tanítani arra, hogy 

felismerjék a terméket, ám láthatóan ez is késésben van. Egyszóval érdemes lenne 2025. január 1-ig 

elhalasztani a kötelező visszaváltási rendszer (DRS) bevezetését – mondta el az Economx hírportálnak 

egy szakértő. A DRS (Deposit Return System) rövidítés hasonlóan az EPR-hez, a rendszer angol 

elnevezéséből származik. Falcsik István, az RSM szakértője szerint legalább annyira fontos a DRS 

rendszerrel a gazdálkodóknak foglalkozni, mint az EPR rendszerrel, de mindenképpen meg kell 

állapítani, hogy a DRS jelentősen kevesebb gazdálkodót érint. A mérleg másik serpenyője, hogy 

ugyanakkor az EPR-hez képest sokkal nagyobb kihívást is jelenthet. Tovább a teljes cikkre  

Forrás: Economx, 2024. február 17.    

  1.2 24.hu: Miközben a kormánypropaganda hirdetői érkeznek 

Orbán évértékelőjére, az FKF munkatársai a Fideszt 

számonkérő matricákat vakarják az útról  

Orbán Viktor a héten tartotta évértékelőjét a Várkert Bazárban. „Miközben a kormánypropaganda 

szószólói egymás után érkeznek, az FKF munkatársai minden erejükkel azon vannak, hogy 

https://www.economx.hu/belfold/erdemes-lenne-fel-evvel-elhalasztani-a-kotelezo-visszavaltasi-rendszert.785312.html
https://www.facebook.com/fkfbp
https://www.facebook.com/fkfbp
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eltakarítsák az útról azokat az üzeneteket, amikkel a Szikra Mozgalom aktivistái matricázták fel az 

évértékelőre vezető utat – vagy ahogy Jámbor András fogalmazott, vörös szőnyeget terítettek a 

kormánytagoknak és megmutatták, kik azok, akiken a Fidesz átlép, akikről nem akarnak tudomást 

venni” – írta a 24.hu. Miközben az évértékelőre érkeztek a párt holdudvarához tartozók, az FKF 

munkatársai a Fideszt számonkérő matricákat vakarták le az útról. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: 24.hu, 2024. február 17.    

1.3 Van még hová fejlődni a hulladékgazdálkodásban   

A környezetvédelem számos területén van még hová 

fejlődniük az uniós tagállamoknak, például a 

hulladékgazdálkodásban és a levegőminőségben. Az EU-s 

szabályokat nem minden esetben alkalmazzák megfelelően, 

lenne tennivaló az energiaszegénységgel, a vízválsággal és 

a Natura 2000 területek kezelésével is – derül ki az Európai 

Bizottság környezetvédelmi biztosával, Virginijus 

Sinkevičiusszal készült hvg-interjúból, amelyben szóba 

kerülnek a farkasok és az akkugyárak is. Sinkevičius 

kifejtette: az egész Európai Uniónak van még van hová 

fejlődnie a hulladékgazdálkodás terén. Egy tavalyi 

bizottsági jelentés 18 uniós ország esetében látta a veszélyét 

annak, hogy nem lesznek képesek teljesíteni a 2025-re 

kitűzött 55 százalékos célértéket a települési hulladék 

újrahasznosításában. Köztük van Magyarország is, ahol 

jelenleg 32 százalékos az újrahasznosítási arány. 13 uniós 

országról – köztük megint Magyarországról – pedig az 

derült ki, hogy messze vannak attól, hogy 2035-re 10 

százalékra csökkentsék a lerakókba kerülő hulladék arányát. Ez ma Magyarországon még 54 

százalékos.  

A fejlődést a biztos szerint több tényező együttesen akadályozza, de ezek országonként eltérőek. 

Magyarország esetében például három ilyen tényezőt azonosított az Európai Bizottság: először is, 

azzal, hogy áttért az egységes nemzeti hulladékgazdálkodási rendszerre (a Mol Nyrt. nyerte el a 

hulladékkoncessziót 35 évre – a szerk.), teljesen át kellett szervezni az ágazatot, újraosztani a 

felelősségi köröket, ami miatt késhet a hulladékgazdálkodási célok teljesítése. Másodszor alacsony az 

újrahasznosítható anyagok szelektív gyűjtési aránya, korlátozott mértékben hasznosítják újra a 

biohulladékot, és a biohulladék-kezelő létesítmények sem működnek elég hatékonyan. Végül pedig a 

hiányoznak a gazdasági ösztönzők, amelyek javíthatnának a hulladékgazdálkodási teljesítményen. 

Tovább a teljes cikkre 

 

Forrás: hvg.hu, 2024. február 18. 

 

 

 

Fotó: John Cameron 

https://24.hu/belfold/2024/02/17/orban-viktor-evertekelo-2024-propaganda-megafon-matrica-fkf-szikra-mozgalom/
https://24.hu/belfold/2024/02/17/orban-viktor-evertekelo-2024-propaganda-megafon-matrica-fkf-szikra-mozgalom/
https://hvg.hu/gazdasag/20240218_Virginijus_Sinkevicius_interju_europai_bizottsag_kornyezetvedelmi_biztos_kornyezetvedelem_akkugyarak_energiaszegenyseg_vizvalsag?s=hk
https://hvg.hu/gazdasag/20240218_Virginijus_Sinkevicius_interju_europai_bizottsag_kornyezetvedelmi_biztos_kornyezetvedelem_akkugyarak_energiaszegenyseg_vizvalsag?s=hk


 

HVDSZ 2000_www.hvdsz2000.eu 

 

 

2. Megváltozott 

munkaképességűek   

    

 

2.1 Kézmű – Átalakítások Hajdúnánáson 

Hajdúnánáson az eddigi nagy csarnok épületbelső tagoltabb lett, ezzel egyrészt megfelel az OTSZ-

ben foglalt tűzvédelmi előírásoknak, másrészt javult a hasznosíthatóság is. Négy egység került 

kialakításra, amik üzemekként vagy raktárként funkcionálhatnak a jövőben. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: Facebook/Kézmű, 2024. február 20. 

2.2 Nincs már akadály az európai fogyatékossági kártya előtt  

Az Európai Tanács elnöksége és az Európai Parlament tárgyalói megállapodásra jutottak az európai 

fogyatékossági kártyát és a fogyatékossággal élő személyek európai parkolási kártyáját létrehozó 

irányelvről. Az európai fogyatékossági kártyák akadálymentes, fizikai és digitális formátumban 

történő kiállítása a nemzeti hatóságok feladata lesz. A kártyákat az egész EU-ban elismerik majd a 

fogyatékosság, illetve a fogyatékosság alapján egyes szolgáltatásokra való jogosultság igazolásaként. 

https://www.facebook.com/kezmu
https://www.facebook.com/kezmu
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A jóváhagyott szöveg fenntartja és meg is erősíti az irányelv célját, azaz hogy a fogyatékossággal élő 

személyek az EU-n belüli rövid távú tartózkodások során az adott tagállam állampolgáraival 

megegyezően férhessenek hozzá az olyan különleges feltételekhez vagy kedvezményes elbánáshoz, 

mint a csökkentett vagy térítésmentes úthasználati díjak, az elsőbbségi hozzáférés, a segítségnyújtás 

és a fenntartott parkolóhelyek. Az európai fogyatékossági kártyát díjmentesen kell kiadni és 

meghosszabbítani. A két társjogalkotó abban állapodott meg, hogy a tagállamoknak 2,5 évet adnak 

nemzeti jogszabályaik kiigazítására, az irányelv alkalmazása pedig 3,5 év múlva fog kezdődni. 

Tovább a teljes cikkre 

 

Forrás: Európai Tanács 

Forrás: Infostart/Pénzcentrum, 2024. február 20. 

2.3 Sokszor nem is biztos, hogy akadálymentes az, amit annak 

mondanak 

 

Fotó: Max Bender 

https://infostart.hu/kulfold/2024/02/20/lep-az-europai-unio-uj-egyseges-parkolasi-kartya-lesz
https://infostart.hu/kulfold/2024/02/20/lep-az-europai-unio-uj-egyseges-parkolasi-kartya-lesz
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Hazánkban körülbelül 1,6 millió ember érzi magát akadályoztatva a mindennapi tevékenységek 

elvégzésében. A speciális igényű emberek számára meghatározó, hogy mennyire tudják magukat jól 

érezni egy nyilvános helyen: be tudnak-e jutni kerekesszékkel az épületbe, elférnek-e az asztalok 

között, tudják-e használni a mosdót. A Magyar Parasport Napja alkalmából a Magyar Paralimpiai 

Csapatot hosszú évtizedek óta támogató K&H rámutat arra, hogy sokszor nem is biztos, hogy 

akadálymentes az, amit annak mondanak. A magyar társadalom egyhatoda él valamilyen 

akadályoztatással – pl. mozgásában, látásában, hallásában korlátozott vagy értelmi fogyatékossággal 

él. Bár ma már sok helyszín tünteti fel magát akadálymentesnek, a gyakorlatban azonban gyakran 

kiderül, hogy a fogyatékkal élők nem tudnak bejutni, vagy az épületen belül vannak akadályoztatva, 

nem tudnak megfelelően közlekedni, kommunikálni, fogyasztani – hívta fel a figyelmet cikkében a 

Pénzcentrum. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: Pénzcentrum, 2024. február 20. 

 2.4 Átadták a felújított Vakok Intézetét  

Átadták a Magyar Vakok és Gyengénlátók Országos Szövetsége 

(MVGYOSZ) csaknem 3,5 milliárd forint kormányzati 

támogatásból megújult Hermina úti székházát kedden 

Budapesten. Nyitrai Zsolt miniszterelnöki főtanácsadó 

emlékeztetett arra, hogy a látássérült emberek érdekeit több mint 

száz esztendeje sikeresen képviselő MVGYOSZ és a kormány 

között stratégiai együttműködés áll fenn, és kiemelten támogatják 

a szövetséget. Elmondta: fontos fordulat volt 2010 után annak a 

szemléletnek a meghonosítása, hogy "aki tud és akar, az 

dolgozhasson", ennek köszönhetően a megváltozott munkaképességűek körében háromszorosára nőtt 

a foglalkoztatási arány. Fizikailag és infokommunikációsan is akadálymentesítették a nagy állami 

rendezvényeket; már hat nemzeti konzultációt akadálymentesítettek - folytatta a főtanácsadó. Kitért 

arra, hogy minden évben tíz százalékkal emelkedik a fogyatékosügyi érdekképviseletek költségvetési 

támogatása. "A veszélyek korát éljük, de a kormány a nehéz időkben is kiáll a fogyatékkal élők mellett, 

megvédi a juttatásaikat" - hangoztatta Nyitrai Zsolt. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: MTI/Kormany.hu, 2024. február 20. 

2.5 A héten volt a parasport napja  

Csütörtökön volt a parasport napja Magyarországon: az Országgyűlés 2017-ben döntött erről, 

emlékezve arra, hogy 1970. február 22-én kelt életre – a Mozgásjavító Intézmény keretein belül – a 

Mozgásgátoltak Halassy Olivér Sport Clubja. Több ponton is kapcsolódunk e naphoz – írta az Erfo. 

Hazánk legismertebb paralimpikonja a Főkefe Felügyelő Bizottságának elnöke, Szekeres Pál, olimpiai 

bornzérmes, háromszoros paralimpiai aranyérmes tőr- és kardvívó. „Az előző, tokiói paralimpián 

induló, bronzérmet nyert női pátbajtőrcsapat tagja közbeszerzési és beszerzési igazgatónk felesége: 

dr. Mező Boglárka. Mai napig aktív dolgozónk Juhász Attila, aki rendszeresen fut. Egy évvel ezelőtt 

például, amikor 44 éves volt, a születésnapja előtt 8 és félóra alatt futott 44 kilométert a 

Margitszigeten, ami életének első ultratávja volt. Ők mind méltán szerepelnek az Érték Vagy! 

könyvben.” Tovább a teljes cikkre 

Forrás:Facebook/Erfo, 2024. február 22. 

Fotó: MTI/Koszticsák Szilárd 

https://www.penzcentrum.hu/egeszseg/20240220/az-egy-dolog-hogy-lift-nincs-rengetegen-meg-se-kozelithetik-az-ilyen-helyeket-veszelyes-is-lehet-1147202?utm_source=hirkereso_es_kapu&utm_medium=penzcentrum_linkek&utm_campaign=hiraggregator
https://www.penzcentrum.hu/egeszseg/20240220/az-egy-dolog-hogy-lift-nincs-rengetegen-meg-se-kozelithetik-az-ilyen-helyeket-veszelyes-is-lehet-1147202?utm_source=hirkereso_es_kapu&utm_medium=penzcentrum_linkek&utm_campaign=hiraggregator
https://kormany.hu/hirek/atadtak-a-csaknem-35-milliard-forintbol-megujult-mvgyosz-szekhazat
https://kormany.hu/hirek/atadtak-a-csaknem-35-milliard-forintbol-megujult-mvgyosz-szekhazat
https://www.facebook.com/erfo
https://www.facebook.com/erfo
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3. Főváros 
 

 

 

3.1 A főpolgármester vizsgálóbizottság felállítását kezdeményezi 

a bicskei gyermekotthonban történtek ügyében  

Fővárosi vizsgálóbizottság felállítását kezdeményezi a bicskei gyermekotthonban történtek ügyében 

a főpolgármester a jövő heti közgyűlésen. Karácsony Gergely a közösségi oldalára csütörtökön 

feltöltött videójában azt mondta: most a politikai felelősség tisztázásának van itt a helye és ideje. 

Karácsony Gergely arról is tájékoztatott, hogy elkészült az a belső vizsgálati jelentés, amelyet a 

korábban a főváros fenntartásában lévő gyermekotthonban történtekről kért. A jelentés azt is érinti, 

hogyan kaphatott kitüntetést az otthon később pedofil bűncselekményért elítélt igazgatója. Szerinte „a 

botrány minden felelőse, a kormány, a korábbi fővárosi vezetés és az egész közélet” tartozik egy 

bocsánatkéréssel azoknak – a ma már felnőtt – gyermekeknek, akiknek „felfoghatatlan szenvedéseket 

kellett megélniük és túlélniük”. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: MTI/Hirado.hu, 2024. február 22.       

3.2 Magyar Nemzet: így halmozott fel több száz milliárdos 

adósságot Karácsony Gergely  

 

https://hirado.hu/belfold/cikk/2024/02/22/a-fopolgarmester-vizsgalobizottsag-felallitasat-kezdemenyezi-a-bicskei-gyermekotthonban-tortentek-ugyeben
https://hirado.hu/belfold/cikk/2024/02/22/a-fopolgarmester-vizsgalobizottsag-felallitasat-kezdemenyezi-a-bicskei-gyermekotthonban-tortentek-ugyeben
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„Drágább felújítások kevesebb műszaki tartalommal. Több mint harminc tanácsadó folyamatos 

fizetése, hitelből jutalomosztás, látványtervek készítése kivitelezés nélkül. Reklámtender, frankfurti 

villamosbeszerzés, általában tetemes közbeszerzési bírságok. Botrányok a kifizetés körül: az ikonikus 

Lánchíd-felújítási pénz egy része egy baloldali számlagyárban landolt. Így tapsolta el Budapest pénzét 

Karácsony Gergely, aki csődközelbe kormányozta Budapestet” – írta a Magyar Nemzet.  Tovább a 

teljes cikkre 

Karácsony Gergely főpolgármester mindent megígér, miközben csődben Budapest és a főváros cégei 

– írta a Fidesz budapesti szervezete szerdán a Facebook-oldalán. A Fidesz Budapest bejegyzésében 

úgy fogalmaztak, Karácsony Gergely virtuális világa után térjünk vissza a valóságba: a realitás az, 

hogy a főváros számlája négymilliárd forint mínuszban van, 154,1 milliárd forint az 

adósságállománya, valamint a fővárosi önkormányzat nem rendelkezik állampapír-állománnyal, noha 

két évvel korábban ez még 110 milliárd forint volt. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: Magyar Nemzet/Hirado.hu, 2024. február 22., február 20.     

  3.3 Támogatást kap a HÉV  

A főváros segítségével újulhatnak meg az állami fenntartású HÉV-ek - írta Karácsony Gergely 

főpolgármester hétfőn a Facebook-oldalán. A főpolgármester bejegyzése szerint a kormány az Európai 

Unió COVID-válság utáni helyreállítási alapjából akarta a HÉV-eket felújítani, de mivel a beruházás 

előkészítése akadozott, "kifutottak az időből", hiszen ezekkel a pénzekkel 2026 októberéig el kell 

számolni. A főváros sietett a kormány segítségére: „hozzájárultunk ahhoz, hogy a mi jobban 

előkészített közlekedési fejlesztéseink kerüljenek át a két és fél év múlva záruló pénzügyi alapokba, 

így a kormány nyert plusz három évet a HÉV-ek felújítására” - írta Karácsony Gergely. Tovább a 

teljes cikkre 

 

Fotó: MÁV_HÉV 

Forrás: Profitline, 2024. február 20.  

  3.4 Kiss Ambrus: márciusban jelenhet meg a fővárosi 

lakásügynökség első ajánlata a bérbeadóknak 

Várhatóan márciusban jelenik meg a fővárosi lakásügynökség első ajánlata a lakásaikat bérbe adni 

szándékozók számára – mondta Kiss Ambrus főpolgármester-helyettes csütörtökön, budapesti 

https://magyarnemzet.hu/belfold/2024/02/igy-halmozottfel-tobb-szaz-milliardos-adossagot-karacsony-gergely?utm_source=hirkereso&utm_medium=referral&utm_campaign=hiraggregator#google_vignette
https://magyarnemzet.hu/belfold/2024/02/igy-halmozottfel-tobb-szaz-milliardos-adossagot-karacsony-gergely?utm_source=hirkereso&utm_medium=referral&utm_campaign=hiraggregator#google_vignette
https://hirado.hu/belfold/cikk/2024/02/21/fovarosi-fidesz-karacsony-gergely-mindent-megiger-kozben-csodben-van-budapest
https://profitline.hu/tamogatast-kap-a-hev-458768
https://profitline.hu/tamogatast-kap-a-hev-458768
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háttérbeszélgetésen. „Az első ajánlattal 

a potenciális bérbeadók számára 

márciusban fogunk kijönni” – 

fogalmazott Kiss Ambrus, hozzátéve, 

hogy valószínűleg egy alapcsomaggal 

indulnak, és ezt bővítik majd a 

későbbiekben karbantartással, illetve 

felújítással. A főpolgármester-helyettes 

közölte, a fővárosi vagyonkezelő 

szervezetén belül működő 

lakásügynökség vezetésére február 

elsejével Kovács Verát kérték fel, aki az 

Utcáról Lakásba! Egyesület alapítója és 

társelnöke. Az ügynökség akkor válik majd önálló intézménnyé, amikor már megfelelő mennyiségű 

lakás lesz az ingatlanállományában – jegyezte meg. Kiss Ambrus elmondta: az ügynökség létrehozását 

az a cél vezérelte, hogy a lakhatási szempontból nehéz helyzetben lévők számára lakhatást tudjanak 

biztosítani üres önkormányzati ingatlanok felújításával, funkcióváltással, valamint a magánpiacról 

bérelt lakások üzemeltetésével. Mindez egy európai uniós támogatású program keretében valósulhat 

meg. Tovább a teljes cikkre 

 

Forrás: Hirado.hu/MTI, 2024. február 22. 

  

Fotó: Utcáról Lakásba Egyesület 

https://hirado.hu/belfold/cikk/2024/02/22/fopolgarmester-helyettes-marciusban-jelenhet-meg-a-fovarosi-lakasugynokseg-elso-ajanlata-a-berbeadoknak
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4. Kiszámoló 
 

    

 

4.1 Stagnált a foglalkoztatottak száma, nőtt a munkanélküliség  

A 2023. november – 2024. januári időszakban a foglalkoztatottak átlagos létszáma a 15–74 évesek 

körében 4 millió 718 ezer fő volt, 13 ezerrel több az egy évvel korábbinál. A férfiaknál a 

foglalkoztatottak létszáma lényegében nem változott, 2 millió 488 ezer főt tett ki, míg a nők esetében 

15 ezerrel, 2 millió 230 ezer főre bővült. A hazai elsődleges munkaerőpiacon 4 millió 550 ezer fő 

dolgozott, 17 ezer fővel több, mint egy évvel korábban. A külföldön dolgozók létszáma lényegében 

nem változott, 105 ezer fő volt, míg a közfoglalkoztatottaké 8 ezerrel, 63 ezer főre csökkent. A 15–64 

évesek körében a 74,6%-os foglalkoztatási arány megegyezett az egy évvel korábbi értékkel. A ráta 

gyakorlatilag mindkét nem esetében változatlan maradt, a férfiaknál 78,4%-ot, a nőknél 70,8%-ot tett 

ki. 

Ugyanebben az időszakban a 15–74 éves munkanélküliek száma az előző évhez képest 30 ezer fővel, 

226 ezer főre, míg a munkanélküliségi ráta 0,6 százalékponttal, 4,6%-ra nőtt. A férfiaknál a 

munkanélküliek száma 122 ezer fő volt, munkanélküliségi rátájuk 0,6 százalékponttal, 4,7%-ra 

emelkedett. A nőknél a munkanélküliek száma 104 ezer főt tett ki, a munkanélküliségi ráta pedig 0,5 

százalékponttal, 4,5%-ra növekedett. A munkakeresés átlagos időtartama 9,3 hónap volt, az összes 

munkanélküli 43%-a 3 hónapnál rövidebb ideje, míg 33%-a legalább egy éve keresett állást. A 

Nemzeti Foglalkoztatási Szolgálat adminisztratív adatai szerint (https://nfsz.munka.hu/) a 
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nyilvántartott álláskeresők létszáma 2024. január végén az egy évvel korábbihoz képest 4,4%-kal, 233 

ezer főre csökkent – emlékeztetett a KSH.  Tovább a részletes adatokra 

 

 

Forrás: KSH 

Forrás: KSH, 2024. február 23.  

4.2 Ennyivel nőttek tavaly a keresetek  

2023 decemberében a teljes munkaidőben alkalmazásban állók bruttó átlagkeresete 655 600, a 

kedvezmények figyelembevételével számolt nettó átlagkereset 451 300 forint volt. A bruttó 

átlagkereset 16,4, a nettó átlagkereset 16,3, a reálkereset pedig 10,3%-kal nőtt az egy évvel korábbihoz 

képest. 2023-ban a bruttó átlagkereset 571 200, a kedvezmények figyelembevételével számolt nettó 

átlagkereset 393 700 forintot ért el. 2023-ban a bruttó és a nettó átlagkereset egyaránt 14,2%-kal volt 

magasabb mint 2022-ben, miközben a reálkereset 2,9%-kal csökkent az egy évvel korábbihoz képest. 

A bruttó mediánkereset 496 100 forint volt, 16,0%-kal meghaladta az egy évvel korábbit. A 

kedvezmények figyelembevételével számított nettó kereset mediánértéke 342 800 forintot ért el, 

15,3%-kal felülmúlva az előző év azonos időszakit. Tovább a részletes adatokra 

Forrás: KSH, 2024. február 22.  

4.3 Márciusban 70, áprilisban 200 milliárd forintos kerettel 

indul foglalkoztatási program  

A munkaerőpiaci aktivitás növelése érdekében a kormány márciusban 70, áprilisban 200 milliárd 

forintos kerettel indít programot a GINOP Plusz programon keresztül, 2030-ig pedig több mint 460 

milliárd forint uniós forrás segítheti a foglalkoztatás és az aktivitás növelését, a munkaerő-tartalékok 

mozgósítását, a munkában állók képzését, valamint a munkakörülmények javítását - tájékoztatta az 

MTI-t a Nemzetgazdasági Minisztérium (NGM) kedden. Kiemelték: ebből a forrásból márciusban 

indul a 70 milliárd forintos kerettel rendelkező, munkahelyi képzéseket támogató program következő 

szakasza, áprilistól pedig közel 200 milliárd forintos kerettel elstartol a 30 év alatti fiatalok 

elhelyezkedését segítő Ifjúsági Garancia Plusz program. Tovább a teljes cikkre   

Forrás: MTI/HR Portál, 2024. február 21. 

  

https://www.ksh.hu/gyorstajekoztatok/fem/fem2401.html
https://www.ksh.hu/gyorstajekoztatok/fem/fem2401.html
https://www.ksh.hu/gyorstajekoztatok/ker/ker2312.html
https://www.ksh.hu/gyorstajekoztatok/ker/ker2312.html
https://www.hrportal.hu/c/marciusban-70-aprilisban-200-milliard-forintos-kerettel-indul-foglalkoztatasi-program-20240220.html
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5. Szakszervezetek 
 

 

 

5.1 MASZSZ: kevés a hatósági munkaügyi ellenőrzés, így nem ér 

sokat a megemelt bírság 

A MASZSZ szerdai közleményében azt írta, kivételesen jó hírnek tekinti, hogy a Nemzetgazdasági 

Minisztérium (NGM) a napokban bejelentette: drasztikusan megemelik a munkaügyi vétséget 

elkövető munkáltatókra kiróható munkaügyi bírságok összegét. A sokszorosára emelt, akár 100 millió 

forintos büntetési tételekkel mégsem teljesen elégedett a szakszervezeti szövetség. Úgy vélik, hogy a 

súlyos pénzbüntetés mit sem ér, ha az ellenőrzések száma az elmúlt évek alatt drasztikusan csökkent. 

Ráadásul, azok többsége még feltárt vétségek után is legtöbbször mindössze figyelmeztetéssel zárul – 

hangsúlyozta közleményében a MASZSZ. A szövetség nem a büntetési tételt kevesli, hanem a 

munkaügyi ellenőrzések gyakoriságát. Információi szerint ez utóbbi nem fog változni, mint ahogy az 

a gyakorlat sem, hogy a szabálytalanságokért, még a fekete foglalkoztatásért is gyakran csak 

figyelmeztetést adnak ki az ellenőrök. Zlati Róbert, a MASZSZ elnöke úgy véli, a kontroll hiányából 

fakadó látencia nem fog megváltozni csupán a büntetési tételek jogszabályi módosításától. Ráadásul, 

amennyiben a szabálytalanságokért továbbra is legtöbbször mindössze figyelmeztetés jár, a módosítás 

csak a "vétkesek" töredékénél fogja éreztetni hatását. 
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Az elnök hangsúlyozta, munkáltatóként minden cégtulajdonosnak biztosítania kell az alapvető 

foglalkoztatási feltételeket. Aki nem tudja garantálni az alkalmazottja munkajogi biztonságát - például 

feketén foglalkoztatja -, az ne legyen munkáltató - szögezte le Zlati Róbert. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: Infostart, 2024. február 21. 

 5.2 Hogy lehet, hogy ötnaponta történik halálos munkabaleset 

Magyarországon? 

Hiába figyelmeztetnek a szakszervezetek és a gazdasági elemzők, a kormányzat egyelőre nem tudott 

konkrétumokat ígérni a munkahelyi balesetek érdemi visszaszorítása érdekében. Pedig a tragédiák 

mellett komoly nemzetgazdasági veszteségei is vannak a kérdésnek. Az Economx cikke alapján 

fordult írásbeli kérdéssel a DK-s Vadai Ágnes országgyűlési képviselő Nagy Márton  

nemzetgazdasági miniszterhez, annak érdekében, hogy választ találjunk arra a kérdésre, hogyan 

lehetséges az, hogy ötnaponta történik Magyarországon halálos munkahelyi baleset. A miniszter 

nevében válaszoló Fónagy János államtitkár válaszában először megállapította, hogy a nemzeti 

kormányok erőfeszítéseinek is köszönhetően a halálos munkabalesetek száma jelentős mértékben 

csökkent - ami nem teljesen igaz, hiszen 2023-hoz hasonlóan 2012-ben is hatvankét tragédia történt, 

ami után viszont meredeken emelkedett a halállal végződő események száma. Másrészt az államtitkár 

megjegyezte azt is, hogy a nemrég megjelent Munkavédelem Nemzeti Politikája (MNP) is olyan 

stratégiai célkitűzéseket tartalmaz, amivel hosszabb távon még tovább javulhatnak a 

munkakörülmények Magyarországon. Csakhogy a minisztérium Munkavédelmi Irányítási 

Főosztályának legfrissebb adatai nem pont ezt tükrözik vissza. Tovább a teljes cikkre  

 

Forrás: Economx, 2024. február 21.   

5.3 Nincs még bérmegállapodás az  Audinál 
 

https://infostart.hu/gazdasag/2024/02/21/a-sulyos-buntetes-mit-sem-er-tobb-hatosagi-ellenorzest-surgetnek
https://infostart.hu/gazdasag/2024/02/21/a-sulyos-buntetes-mit-sem-er-tobb-hatosagi-ellenorzest-surgetnek
https://www.economx.hu/belfold/halalos-baleset-nagy-marton-vadai-agnes-szakszervezetek-munkahelyi-baleset.785588.html
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Eredménytelenül zárult a bértárgyalás második fordulója az Audinál. Az Audi Hungária Független 

Szakszervezet arról tájékoztatta az Indexet, hogy hétfőn lezajlott a bértárgyalásokon nem érkezett 

újabb ajánlat egyik fél részéről sem, az eredeti ajánlatok mellett érveltek. A hétfői, második 

bértárgyaláson a munkáltató képviselői és a szakszervezetek megállapodtak, hogy legközelebb 2024. 

február 26-án ülnek le újabb egyeztetésre. Tovább a teljes cikkre 

 

Forrás: Economx, 2024. február 20. 
 

5.4 Súlyos milliókat buknak a pedagógus-szakszervezetek 

Rövid időn belül 15-20 százalékkal csökkentek a bevételek pedagógus-szakszervezeteknél egy 

törvényi tiltás miatt – írja a Népszava. A közszféra munkáltatói már nem utalnak szakszervezeti 

tagdíjat a fizetésekből. Van olyan érdekképviselet, ahol 20 százalékkal csökkentek a bevételek – tudta 

meg a lap. Ennek az oka az, hogy idén január 1-jétől a közszférában működő munkáltatók már nem 

vonják le automatikusan a szakszervezeti tagsággal rendelkező munkavállalóik fizetéséből a 

szakszervezeti tagdíjakat, így nem is utalják át azokat az érdekképviseletek számára. Ezt egy tavaly 

októberben elfogadott törvénymódosítás tiltja meg számukra, a tagdíjakat még dolgozóik kérésére 

sem utalhatják tovább.  Tovább a teljes cikkre 

A témában a Hírklikken is megjelent egy cikk, ebben Totyik Tamás, a Pedagógusok Szakszervezete 

(PSZ) elnöke szerint egyelőre nem katasztrofálisan, de csökkent szakszervezeti tagjaik száma. A 

kormány felelőssége ebben az, hogy az ellenzéki pártok után közellenségnek tartja a szakszervezeteket 

is. Magyarország történetében utoljára a Horthy-korszak idején volt ennyire szakszervezetellenes 

kormánya az országnak. Az Orbán-kormány mindenáron a saját maga által, a Mussolini-féle fasiszta 

állam mintájára létrehozott korporatív szervezetekkel akar egyeztetni, és nem a kormánytól független 

szakszervezetekkel. Ennek rendel alá mindent. Kihasználja, hogy az oktatásban dolgozók kevésbé 

jogtudatos munkavállalók, megfélemlíthetők, és kiszolgáltatott állapotban tarthatók. Ezért is szeretnek 

idejönni a külföldi munkaadók, hiszen a munkavállalók rendkívül kiszolgáltatottak és legfőképpen 

olcsók. Tovább a teljes cikkre 

 

Forrás: Népszava/Pénzcentrum/Hírklikk, 2024. február 20. 

 

5.5 Azonnali, ötvenszázalékos alapbéremelést  kérnek az ELTE 

dolgozói 

A felsőoktatási intézményben működő 

szakszervezet és a közalkalmazotti tanács fő 

követelései között a bértáblák felülvizsgálata 

és az inflációt követő éves emelés is szerepel. 

Pár nap alatt több mint ezer ELTE-s dolgozó 

támogatta aláírásával azt a nyílt levelet, 

amelyben a munkáltatói döntésen alapuló 

illetmény – a 2021-22-től bevezetett 15+15 

százalék – alapbérbe való beépítését – írja a 

Telex. Az így létrejövő garantált alapbérek 

legalább 50 százalékos azonnali, minden 
Fotó: ELTE 

https://www.economx.hu/gazdasag/audi-sikertelen-bertargyalas.785476.html
https://www.economx.hu/gazdasag/audi-sikertelen-bertargyalas.785476.html
https://www.penzcentrum.hu/oktatas/20240220/all-a-bal-a-pedagogus-szakszervezeteknel-hiaba-a-beremelesek-mart-most-brutalis-milliokat-buknak-1147195?utm_source=hirkereso_es_kapu&utm_medium=penzcentrum_linkek&utm_campaign=hiraggregator
https://www.penzcentrum.hu/oktatas/20240220/all-a-bal-a-pedagogus-szakszervezeteknel-hiaba-a-beremelesek-mart-most-brutalis-milliokat-buknak-1147195?utm_source=hirkereso_es_kapu&utm_medium=penzcentrum_linkek&utm_campaign=hiraggregator
https://hirklikk.hu/kozelet/a-kormany-nem-akar-parbeszedet-kikuszobolne-a-szakszervezeteket/428389/
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munkakörben és beosztásban való emelését, az oktatói-kutatói és a közalkalmazotti bértáblák 

felülvizsgálatát követelik. Emellett a követelések sorában szerepel a nemzetgazdasági átlagnak 

megfelelő garantált tanársegédi minimumbér bevezetése, annak bértáblában való rögzítése, a további 

oktatók, illetve a kutatást-oktatást támogatók bérezésének ehhez igazítása, és inflációkövető garantált 

éves emelés bevezetése. A nyílt levelet a Felsőoktatási Dolgozók Szakszervezetének ELTE Intézményi 

szervezte és az egyetem közalkalmazotti tanácsa juttatja el az egyetem fenntartójának. Tovább a teljes 

cikkre 

Forrás: Népszava/Telex, 2024. február 19. 

5.6 Munkástanácsok: Erőteljesebb védelmet a munkavállalók 

választott képviselőinek! 

A Munkástanácsok Országos Szövetsége egy javaslatot juttatott el a Nemzetgazdasági Minisztérium 

részére. „Célunk, hogy a szabályozás erőteljesebb védelmet adjon a munkavállalók választott 

képviselőinek, érdemben szankcionálva a jogellenes munkáltatói gyakorlatokat a munkajogi 

(jog)következményeken túlmenően is. Indokoltnak tartanánk továbbá a hatósági ellenőrzési 

tárgykörök – körültekintő, jól átgondolt – bővítését is a munkavállalói érdekképviseletek jogainak 

védelmében” – írta a szakszervezeti szövetség. Tovább a javaslatra 

Forrás: Szakszervezetek.hu/Munkástanácsok, 2024. február 21. 

 

5.7 Nemzetközi kitekintés – több mint 20 éve nem volt ennyi 

sztrájk az USA-ban 

Huszonhárom éve nem volt ennyi sztrájk az Egyesült 

Államokban, mint tavaly. A szakszervezetek többek között 

jelentős béremelésekért, juttatásokért és jobb 

munkakörülményekért küzdöttek a munkavállalók számára. 

Tavaly 33 nagyobb munkabeszüntetés is volt az Egyesült 

Államokban, ami 2000 óta a legtöbb munkaügyi minisztérium 

statisztikai hivatalának adatai szerint. Viszonyításképpen, a 

sztrájkok száma az elmúlt 20 évben átlagosan 16,7 volt. A 

szakszervezetek tavaly jelentős győzelmeket arattak, ezek 

közül legemlékezetesebb és egyben legsikeresebb a United 

Auto Workers szakszervezet hathetes célzott sztrájkja volt. 

Tavaly összesen 458 900 munkavállaló vett részt sztrájkban, 

a szolgáltató szektorban 397 700-an, azaz a sztrájkba lépett 

munkavállalók 86,7%-a. A szektoron belül 188 900 oktatási 

és egészségügyi dolgozó sztrájkolt. Ezt követte 171 500 

információs szolgáltatási dolgozó, míg az egyéb ágazatokban 

mintegy 37 300 munkavállaló szintén részt vett a 

sztrájkokban. A gyári munkások 61 200-an, azaz 13,3%-a 

volt az év során a sztrájkoló munkavállalóknak. Három helyi 

önkormányzati és öt állami kormányzati sztrájk volt, ezek 91 

100 munkavállalót érintettek. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: Portfolio, 2024. február 21. 

Fotó: Manny Becerra 

https://nepszava.hu/3225877_elte-szakszervezet-berkoveteles-beremeles-kozalkalmazotti-tanacs-nyilt-level
https://nepszava.hu/3225877_elte-szakszervezet-berkoveteles-beremeles-kozalkalmazotti-tanacs-nyilt-level
https://munkastanacsok.hu/eroteljesebb-vedelmet-a-munkavallalok-valasztott-kepviseloinek/
https://munkastanacsok.hu/eroteljesebb-vedelmet-a-munkavallalok-valasztott-kepviseloinek/
https://www.portfolio.hu/gazdasag/20240221/tobb-mint-ket-evtizede-nem-volt-ennyi-sztrajk-670459?utm_source=hirkereso_es_kapu&utm_medium=portfolio_linkek&utm_campaign=hiraggregator
https://www.portfolio.hu/gazdasag/20240221/tobb-mint-ket-evtizede-nem-volt-ennyi-sztrajk-670459?utm_source=hirkereso_es_kapu&utm_medium=portfolio_linkek&utm_campaign=hiraggregator
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6. Munka, család, adó 
 

 

 

6.1 Mozgósítani kell 300 ezer embert a munkaerőpiacon 

Az infláció sikeres visszaszorítását követően a kormány minden erejével a gazdasági növekedés 

helyreállítására összpontosít. A dinamikus, négy százalék körüli GDP bővülés elérése érdekében a 

fogyasztói bizalom növelésével és az óvatossági motívum fokozatos oldásával helyre kell állítani a 

fogyasztást, 25 százalék felett kell tartani a beruházási rátát és tovább kell növelni munkaerőpiaci 

aktivitást is – erősítette meg keddi közleményében Czomba Sándor, a Nemzetgazdasági Minisztérium 

foglalkoztatáspolitikáért felelős államtitkára. A kormány célja az, hogy a 15-64 évesek jelenleg is 

uniós átlag (ami jelenleg 75 százalék) fölötti aktivitási rátája hosszabb távon még tovább, a jelenlegi 

78 százalékról 85 százalékra emelkedjen. Ez nem kisebb feladat, mint a korábbi vállalás, az egymillió 

új munkahely létrehozása, amit a kormány sikeresen teljesített. Czomba Sándor kijelentette: „a magyar 

munkahely, a magyar munkavállaló az első, ezt szolgálja a minden eddiginél szigorúbb 

idegenrendészeti törvény is, amelynek végrehajtási rendeletei kidolgozás alatt állnak és hamarosan 

megjelenhetnek. Az aktivitási ráta növelését a hazai munkaerőipiaci tartalék mobilizálásán, az 

álláskeresők elhelyezkedésének segítésén és a munkavállalási korú inaktív népesség aktivizálásán 

keresztül kell elérni”. 
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Az aktivitás növelésére elsősorban a 25 év alattiak és az 55 év fölöttiek esetében van lehetőség, a 

potenciális munkaerő-tartalékot az álláskeresők és a munkavállalási korú inaktívak egy része, 

összesen mintegy 300 ezer fő jelenti. Tovább a teljes cikkre  

Forrás: Magyar Hírlap/MTI, 2024. február 20. 

 

6.2 Szakértő: a „nők40” egy politikai termék, idegen test a 

nyugdíjrendszerben 

Farkas András nyugdíjguru szerint évente mintegy 467 milliárd 

forintba kerül a Nők40 kedvezmény, gazdasági érvek helyett 

politika célok tartják életben. Két okból is sokba kerül 

Magyarországnak a Nők40 elnevezésű kedvezményes 

nyugdíjazás. Egyrészt a nyugdíjrendszerben ez az egyetlen, amit 

korhatár előtt igénybe lehet venni, másrészt a világon ez az 

egyetlen olyan nyugdíj, amit nem terhel emiatt levonás. Farkas 

András nyugdíjszakértő egy rádióműsorban kiemelte, hogy ha 

valaki rövidebb ideig fizet járulékot és hosszabb ideig lesz 

nyugdíjas, akkor ennek bizony ára van. Mégpedig az, hogy az így 

megkapható nyugdíj összegét levonás terheli, az Európai Unióban 

átlagosan évente 5,46 százalék. Ahány évvel korábban veszi 

valaki igénybe a nyugdíját, annyiszor 5,46 százalékkal csökken a 

nyugdíj. A magyar rendszerben viszont semmilyen levonás nem 

terheli ezt az összeget. A szakértő szerint ezen lehetne változtatni, 

de nem sok esély van rá, mivel „ez egy politikai termék”, ami 

2011-ben került be a nyugdíjtörvénybe. Farkas András nem lát 

esélyt arra, hogy 2026 előtt bármi is változzon ebben. A szakértő 

nagyon jó megoldásnak tartja, hogy a nyugdíjrendszerbe nálunk bekerült a pozitív diszkrimináció, a 

mérték viszont más kérdés. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: Szakszervezetek.hu/Spirit FM, 2024. február 18. 

6.3 Nagy Márton: így kezelné a kormány a munkaerőhiányt 

A nemzetgazdasági miniszter a foglalkoztatásért és szociális jogokért felelős biztossal egyeztetett, 

többek között a magyar munkaerőpiaci helyzetről. A kormány azt szeretné elérni, hogy a 15–64 évesek 

jelenleg is az uniós átlag (ami 75 százalék) fölötti aktivitási rátája hosszabb távon még tovább, 78 

százalékról 85 százalékra emelkedjen. Czomba Sándorhoz hasonlóan ő is azt mondta, a 

munkaerőhiányt a belső munkaerő-tartalékok aktivizálásával kezelnék. Tovább a teljes cikkre  

Forrás: vg.hu, 2024. február 22. 

 

6.4 Sokan hagynák ott a munkahelyüket  

A vállalkozásoknál dolgozó munkavállalók 63 százaléka tervezi, hogy ha lehetősége nyílik rá, idén 

munkahelyet vált – derült ki a Trenkwalder február első felében elvégzett munkaerőpiaci kutatásából. 

A vállalkozásoknál dolgozó munkavállalók 50 százaléka elégedetlen a jelenlegi fizetésének 

Fotó: Daria Pimkina 

https://www.magyarhirlap.hu/gazdasag/20240220-czomba-sandor-tovabb-kell-novelni-az-aktivitasi-ratat#google_vignette
https://www.magyarhirlap.hu/gazdasag/20240220-czomba-sandor-tovabb-kell-novelni-az-aktivitasi-ratat#google_vignette
https://szakszervezetek.hu/dokumentumok/munkajog/30890-a-szakerto-szerint-a-nok40-egy-politikai-termek-idegen-test-a-nyugdijrendszerben
https://szakszervezetek.hu/dokumentumok/munkajog/30890-a-szakerto-szerint-a-nok40-egy-politikai-termek-idegen-test-a-nyugdijrendszerben
https://www.vg.hu/vilaggazdasag-magyar-gazdasag/2024/02/nagy-marton-megosztotta-az-unios-biztossal-hogyan-kezelnek-a-munkaerohianyt?utm_source=hirkereso&utm_medium=referral&utm_campaign=hiraggregator
https://www.vg.hu/vilaggazdasag-magyar-gazdasag/2024/02/nagy-marton-megosztotta-az-unios-biztossal-hogyan-kezelnek-a-munkaerohianyt?utm_source=hirkereso&utm_medium=referral&utm_campaign=hiraggregator
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mértékével, és 63 százalékuk tervezi, hogy ha lehetősége nyílik rá, 2024-ben munkahelyet vált – derült 

ki a Trenkwalder február első felében elvégzett munkaerőpiaci kutatásából. Ősz óta ismét emelkedő 

pályán mozog a reálbér szintje, ez azonban elsősorban nem a munkáltatók által kifizetett bérek 

megugrásának, hanem az infláció jelentős visszaesésének a következménye. Jelentősebb mértékű, a 

korábbi inflációs hatásokat is teljes mértékben ellensúlyozó bérrendezést a gazdaság jelenlegi állapota 

mellett a cégek többsége nem is képes végrehajtani. Ebben a helyzetben kérdezett meg a Trenkwalder 

500 versenyszférában dolgozó munkavállalót fizetésükkel, illetve jelenlegi munkahelyükkel 

kapcsolatos attitűdjeikről. Tovább a teljes cikkre 

 

Forrás: Mfor, 2024. február 23. 

 

 

 

 

A kiadvány kizárólag a HVDSZ 2000 Szakszervezet részére készült. 

Bármely más, harmadik személy általi többszörözéshez, terjesztéshez, 

vagy egyéb, engedélyköteles felhasználáshoz a szerző előzetes 

hozzájárulása szükséges. Képek forrása a fejezetcímeknél: 

Facebook/FKF/Karácsony Gergely/Kézmű/Magyar Szakszervezeti 

Szövetség/ Unsplash, 

Készítette: ©Kis Judit, Hírmonitor, 2024.02.23. 
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